

Zdravstveno osiguranje

Pregled visina osnovica i naknada po vrstama bolovanja i isplatiteljima kada su zadovoljeni uvjeti prethodnog osiguranja

Zakon o o obveznom zdravstvenom osiguranju (Nar. nov., br. 80/13 i 137/13),
Zakon o roditeljskim i roditeljskim potporama (Nar. nov., br. 85/08, 110/08 - ispr., 34/11, 54/13, 152/14 i 59/17)

R.b.	Slučajevi bolovanja	Isplaćuje - na teret	Osnovica za naknadu		Visina naknade kod isplata prema stupcu 4
			isplaćene barem dvije ili više plaća	isplaćena jedna ili niti jedna plaća	
1	2	3	4	5	6
1	Preвременa nesposobnost za rad zbog bolesti - od 43. dana odnosno 8. dana za invalide rada	isplaćuje poslodavac na teret HZZO-a	prosječna isplaćena plaća u prethodnih 6 mj.	najniža osnovica: 3.047,60	70%/80% ² od osnovice, ne više od 4.257,28
2	Njega oboljelog supružnika ili djeteta starijeg od tri godine - od prvog dana	isplaćuje poslodavac na teret HZZO-a	prosječna isplaćena plaća u prethodnih 6 mj.	najniža osnovica: 3.047,60	70%/80% ² od osnovice, ne više od 4.257,28
3	Za njegu oboljelog djeteta do tri godine života - od prvog dana	isplaćuje poslodavac na teret HZZO-a	prosječna isplaćena plaća u prethodnih 6 mj.	najniža osnovica: 3.047,60	100% od osnovice, ne više od 4.257,28
4	Privremena nesposobnost za rad zbog priznate ozljede na radu ili profesionalne bolesti - od prvog dana	isplaćuje poslodavac na teret HZZO-a	prosječna isplaćena plaća u prethodnih 6 mj.	najniža osnovica: 3.047,60	100% od osnovice, bez ograničenja
5	Kada je radnik određen za pratitelja bolesnika	isplaćuje poslodavac na teret HZZO-a	prosječna isplaćena plaća u prethodnih 6 mj.	najniža osnovica: 3.047,60	70% od osnovice, ne više od 4.257,28
6	Izoliran kao kliconoša ili zbog pojave zaraze, nesposoban za rad zbog transplantacije organa u korist druge osobe - od prvog dana	isplaćuje HZZO na teret HZZO-a	prosječna isplaćena plaća u prethodnih 6 mj.	najniža osnovica: 3.047,60	100% od osnovice, ne više od 4.257,28
7	Komplicacije u vezi s trudnoćom i porođajem - od prvog dana	isplaćuje HZZO na svoj teret	prosječna isplaćena plaća u prethodnih 6 mj.	najniža osnovica: 3.047,60	100% od osnovice, ne više od 4.257,28
8	Rodiljni dopust do 6 mjeseci djetetova života ¹ - od prvog dana	isplaćuje HZZO na svoj teret	prosječna isplaćena plaća u prethodnih 6 mj.	---	100% od osnovice, bez ograničenja
9	Roditeljski dopust a) od 6. mjeseca do 1. godine b) od 12. mjeseca do 30 mjeseca za blizance, 3. i svako sljedeće dijete	isplaćuje HZZO na teret proračuna	---	---	a) 100% osnovice, ali ne više od 120% pr. osnovice (3.991,20) b) 70% pr. osnovice (2.328,20)
10	Roditeljski dopust od 1. godine do iskorištenosti (30 mjeseci)	isplaćuje HZZO na teret proračuna			ne više od 70% pr. osnovice (2.328,20)
11	Prenatalni pregled slobodni dani	poslodavac na svoj teret	redovna plaća		100%

¹ Uvjet za isplatu naknade: Ako ne ispunjava uvjet staža osiguranja u trajanju od najmanje 12 mjeseci neprekidno naknada plaće iznosi 50% proračunske osnovice.
² 80% primjenjuje se od 6 mj. do 12 mj.

Prenatalni pregled: slobodni radni dan; naknada u visini redovne plaće na teret poslodavca

Naknada na teret HZZO-a:

70% ► za prvih šest kalendarskih mjeseci neprekidnog bolovanja

80% ► od prvog dana nakon isteka šest mjeseci do 18 mjeseci

50% zadnje isplaćene naknade plaće ► nakon isteka 18 mjeseci neprekidnog bolovanja

Uvjet za isplatu naknade: Prethodno osiguranje - najmanje 9 mjeseci neprekidno ili 12 mjeseci prekidima u posljednje dvije godine.

Ako nije ispunjen uvjet: 25% proračunske osnovice za sve vrijeme trajanja bolovanja.

Otpremnine

Red. br.	Način prestanka radnog odnosa	Visina otpremnine prema ZR-u	Pravo na otpremninu	Neoporezivi iznos otpremnine
1.	Sporazumni prekid	Nije propisana	Sukladno ugovoru o radu, kolektivnom ugovoru, pravilniku o radu, ZR-u uvažavajući primjenu najpovoljnijeg prava (čl. 9. ZR-a)	Oporezivo u cijelosti
2.	Poslovno i osobno uvjetovani otkaz + kolektivni višak radnika (čl. 127. ZR-a)	Najmanje jedna trećina prosječne mj. plaće ostvarene u 3 mj. prije prestanka ugovora, za svaku navršenu godinu rada kod tog poslodavca (čl. 126. ZR-a ¹ i 127. ZR-a)		Do 6.500,00 kn za svaku navršenu godinu rada kod tog poslodavca
3.	Otpremnina zbog ozljede na radu, tj. prof. bolesti	Ako nakon završenog liječenja nije vraćen na rad - otpremnina u visini dvostrukog iznosa od iznosa koji bi mu inače pripadao (čl. 42. ZR-a)		Do 8.000,00 kn za svaku navršenu godinu rada kod tog poslodavca
4.	Umirovljenje	Nije propisano		Do 8.000,00 kn

¹ Zakon o radu (Nar. nov., br. 93/14 i 127/17; u nastavku: ZR)

6. Drugi dohodak, dohodak od kapitala i imovine

Koeficijenti za preračun neto iznosa drugog dohotka u bruto iznos

Prirez	Ugovor o djelu		Autorske naknade - izdatak 30%		Umjetničke naknade - izdatak 55%	
	bruto 1	bruto 2	bruto 1	bruto 2	bruto 1	bruto 2
1	2	3	4	5	6	7
0%	1,461988	1,571637	1,284027	1,351438	1,165773	1,205118
1%	1,466620	1,576616	1,286524	1,354067	1,167095	1,206485
2%	1,471281	1,581627	1,289032	1,356706	1,168421	1,207855
3%	1,475971	1,586669	1,291549	1,359355	1,169749	1,209228
4%	1,480692	1,591744	1,294076	1,362015	1,171081	1,210605
5%	1,485443	1,596851	1,296613	1,364685	1,172415	1,211984
6%	1,490224	1,601991	1,299160	1,367366	1,173753	1,213367
7%	1,495036	1,607164	1,301717	1,370057	1,175094	1,214753
7,50%	1,497454	1,609763	1,302999	1,400724	1,175766	1,263948
8%	1,499880	1,612371	1,304284	1,372759	1,176437	1,216142
9%	1,504755	1,617612	1,306862	1,375472	1,177784	1,217534
10%	1,509662	1,622886	1,309449	1,378195	1,179134	1,218930
11%	1,514601	1,628196	1,312047	1,380929	1,180487	1,220328
12%	1,519572	1,633540	1,314655	1,383674	1,181843	1,221730
13%	1,524576	1,638919	1,317273	1,386430	1,183202	1,223135
14%	1,529613	1,644334	1,319902	1,389197	1,184565	1,224544
15%	1,534684	1,649785	1,322541	1,391975	1,185930	1,225955
16%	1,539788	1,655272	1,325191	1,394764	1,187299	1,227370
17%	1,544926	1,660796	1,327852	1,397564	1,188671	1,228788
18%	1,550099	1,666357	1,330523	1,400376	1,190046	1,230210

Napomena: Koeficijenti u koloni bruto 1 koriste se pri utvrđivanju bruto iznosa naknade s uključenim doprinosom za mirovinsko osiguranje, porezom i prerezom te neto iznosom, bez doprinosa za zdravstveno osiguranje.

Koeficijenti u koloni bruto 2 koriste se pri utvrđivanju bruto iznosa naknade s uključenim doprinosom za mirovinsko i zdravstveno osiguranje, porezom i prerezom te neto iznosom (ukupni trošak isplatitelja).

➤ Primjer 1.

Ugovor o djelu

Uz pretpostavku da je s vanjskim suradnikom dogovoren neto iznos od 3.000,00 kn, a prirez se plaća po stopi od 15%, propisane obveze obračunale bi se na sljedeći način:

R. br.	Opis	Iznos
1	Primitak (3.000 x 1,534684)	4.604,05
2	Paušalni izdatak	0,00
3	Osnovica za doprinos	4.604,05
4	Doprinos za MO: 10% (3 x stopa)	460,41
5	Dohodak/porezna osn. (1 - 4)	4.143,65
6	Porez i prirez (6.a + 6.b)	1.143,65
6.a	porez: 24%	994,48
6.b	prirez: 15% (6.a x stopa)	149,17
7	Neto primitak (1 - 4 - 6)	3.000,00
8	Doprinos za ZO: 7,5% (3 x stopa)	345,30
9	Trošak isplatitelja (1 + 8)	4.949,35

Ukupni trošak isplatitelja dobio bi se i množenjem neto iznosa i koeficijenta iz kol. 3 (bruto 2), odnosno 3.000,00 x 1,666357.

➤ Primjer 2.

Autorska naknada

Ugovor o autorskom djelu sklopljen je s osobom koja ima prebivalište u Zagrebu, s tim da je ugovoren neto iznos od 2.000,00 kn.

R. br.	Opis	Iznos
1	Primitak (2.000 x 1,330523)	2.661,05
2	Paušalni izdatak - 30%	798,31
3	Osnovica za doprinos (1 - 2)	1.862,74
4	Doprinos za MO: 10%	186,27
	I. stup 7,5%	139,70
	II. stup 2,5%	46,57
5	Dohodak/porezna osnovica (1 - 2 - 4)	1.676,46
6	Porez i prirez (6.a + 6.b)	474,77
6.a	porez: 24% (5 x stopa)	402,35
6.b	prirez 18% (6.a x stopa)	72,42
7	Neto primitak (1 - 4 - 6)	2.000,00
8	Doprinos za ZO: 7,5% (3 x stopa)	139,71
9	Trošak isplatitelja	2.800,75 (2.000 x 1,400376)

➤ Primjer 3.

Naknada umjetnika

S umjetnikom, koji živi u gradu s propisanom stopom prireza 10%, ugovoren je iznos neto naknade od 3.800,00 kn.

R. br.	Opis	Iznos
1	Primitak (3.800 x 1,179134)	4.480,71
2	Paušalni izdatak - 55%	2.464,39
3	Osnovica za doprinos (1 - 2)	2.016,32
4	Doprinos za MO: 10%	201,63
	I. stup 7,5%	151,22
	II. stup 2,5%	50,41
5	Dohodak/porezna osnovica (1 - 2 - 4)	1.814,69
6	Porez i prirez (6.a + 6.b)	479,08
6.a	porez: 24% (5 x stopa)	435,53
6.b	prirez 10% (6.a x stopa)	43,55
7	Neto primitak (1 - 4 - 6)	3.800,00
8	Doprinos za ZO: 7,5% (3 x stopa)	151,22
9	Trošak isplatitelja	4.631,93 (3.800 x 1,218930)